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Votorantim Cimentos, Polat Beton'un
tesislerini devralıyor! 

Rekabet Kurulu bazı șirketlerin 
devralma ișlemlerini onayladı  

Kipaș Holding enerji üretiminde 
hedef büyüttü 

Sabancı Holding CEO'su Cenk 
Alper'den sürdürülebilirlik 
değerlendirmesi 

Boğaziçi Beton halka arz için 
bașvuruda bulundu 

Kanal İstanbul açıklaması sonrası 
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Çimentaș, her sene düzenlediği 
geleneksel çalıșan bulușmasını online 
platforma tașıdı 

Antalya ve İstanbul büyükșehir 
belediyeleri arasında ișbirliği 

Gaziemir'de kentsel dönüșüm 
heyecanı 

Limak Çimento'dan Mozambik'te 
sahra hastanesine yatak desteği 

Yapı Tasarım Yarıșması 2021: "Kentsel 
Alanda Yenilikçi Yaklașımlar" 

Çimento sektörü 2050'de sıfır karbon 
emisyonu hedefliyor 

"Covid-19'un çimento sektörü 
çalıșma hayatına etkileri araștırması" 
raporunu yayımladı 

İstanbullu șirketler dünyanın 212 
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ihraç etti 
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    Sadi Küçükoğlu tarafından kontrol edilen 
Üçsa Ambalaj Sanayi ve Ticaret AȘ'nin ortak 
kontrolünün, Ak Portföy Yönetimi AȘ Birinci 
Girișim Sermayesi Yatırım Fonu ve Ak Portföy 
Yönetimi AȘ İkinci Girișim Sermayesi Yatırım 
Fonu tarafından devralınması ișlemi onaylandı. 

    Primetals Technologies France SAS'ın tek 
kontrolünün, Mutares Holding-45 GmbH aracılığı 
ile Mutares SE & Co. KGaA tarafından devralın-
ması uygun görüldü. Astorg Group S.à.r.l tarafın-
dan yönetilen bir fon olan Astorg VII SLP'nin 
iștirakleri ile Nordic Capital Cooperation Group SA 
tarafından yönetilen bir fon olan Nordic Capital 
Fund X'in iștiraklerinin, Cytel Inc'in ortak 
kontrolünü devralması ișlemine izin verilmesi 
kararlaștırıldı. Polat Hazır Beton ve Prefabrik Yapı 
Elemanları Sanayi ve Ticaret AȘ'nin kontrolünde 
bulunan Ankara'daki Sincan, Kayaș ve Gölbașı 
hazır beton tesislerinin tek kontrolünün, kiralama 
yoluyla Votorantim Çimento Sanayi ve Ticaret AȘ 
aracılığıyla Votorantim S.A. tarafından devralınması 
ișlemine izin verildi.

    Votorantim Cimentos, dünyanın önemli 
çimento üreticilerinden biri. 1933'te yüzde 100 
Brezilya sermayesi ile Saint Halena'da kurul-
du. 2001'den itibaren global bir șirket yolunca 
ilerlemek için dünyanın değișik ülkelerinde 
yatırım yapmaya bașladı.

    Șirket bugün 11 ülkede faaliyet gösteriyor. 
Türkiye'ye 2012 yılında Cimpor Yibitaș'ı satın 
alarak giren firma bünyesinde bugün, Ankara, 
Sivas, Samsun, Yozgat, Nevșehir, Çorum'da altı 
tesis bulunuyor. Votorantim Cimentos yönetimi 
Türkiye'deki ișlerinden oldukça memnunmuș. Yeni 
yatırım planları yaparken bir șirketi devralma kararı 
almıșlar. Ankara merkezli Polat Beton'un Ankara 
Sincan, Kayaș, ve Gölbașı hazır beton tesislerini 
kiralama yoluyla devralanacağını Ocak sonunda 
yazmıștık. Rekabet Kurulu'na müracaat eden 
taraflara onay çıkmıș. Artık tesislerin tek kontrolü 
Votorantim Cimentos'a geçiyor. Reabet Kuru-
lu'nun onayı sonrasında devir ișlemleri de hemen 
bașlamıș. Mart sonuna kadar ișlemler tamamla-
nacakmıș.

    Çimento sektörünün çalıșma hayatında 
yașanan dönüșüm sürecine ilișkin "ortak 
görüșü" belirlemek ve "ortak ihtiyaca" uygun 
aksiyon alabilmek amacıyla gerçekleștirilen 
araștırmaya, ÇEİS üyesi fabrikaların üst ve 
orta kademe yönetici ile çalıșanlarından 
olușan toplam 3.265 kiși katıldı. 

    Araștırma için olușturulan anket; salgın döne-
minde sürekli sahadan/ofisten çalıșan ile evden/u-
zaktan çalıșmayı deneyimleyen yönetici ve 
çalıșanlar ile üst düzey yöneticiler için 3 ayrı 
kapsamda yapılandırıldı. Sektördeki çalıșanların 
%50'si uzaktan çalıșmanın kalıcı hale gelmesi, 
%37'si ise salgına ilișkin daha fazla eğitim verilme-
si yönünde taleplerini ortaya koydu. için düğmeye 
bastık. Ayensoft firmasıyla çalıșmalara bașladık; 
kısa süre içinde Entegra firmasına da sitemizi 
entegre edeceğiz" diye konuștu.

kısa süre içinde Entegra firmasına da sitemizi 
entegre edeceğiz" diye konuștu. Araștırmaya göre 
evden/uzaktan çalıșanların %60'ı, sahadan/ofisten 
çalıșanların ise %53'ü salgından dolayı "çok 
endișeli ve endișeli" olduğunu belirtiyor. Buna 
karșılık salgın döneminde fabrikalarda alınan 
önlemleri, evden/uzaktan çalıșanların %83'ü, 
sahadan/ofisten çalıșanların %63'ü "çok yeterli ve 
yeterli" olarak değerlendiriyor. Araștırma 
sonuçlarından, salgın dönemi boyunca saha-
dan/ofisten çalıșanların en büyük beklentisinin 
"salgından korunma yöntemlerini anlatan eğitim-
lerin verilmesi" olduğu görülüyor. Buna paralel 
olarak ÇEİS Üyelerinde pandemi șartları nedeniyle 
düșen eğitim saatlerinin özellikle online eğitimlerle 
artırılması sektörün gündeminde.

Mersin ev sahipliğinde gerçeklești. Dünya Gazete-
si iș birliği ile gerçekleșen bulușmaya TÜRKÇİ-
MENTO Yönetim Kurulu Bașkanı Dr. Tamer Saka, 
Mersin Ticaret ve Sanayi Odası Bașkanı Ayhan 
Kızıltan, ÇİMSA Genel Müdürü Umut Zenar, 
MEDCEM Çimento Genel Müdürü Murat Kahya 
konușmacı olarak katıldı. Bulușmanın moder-
atörlüğün MENA İletișim Ajans Bașkanı Suat 
Özyaprak üstlendi. TÜRKÇİMENTO Yönetim 
Kurulu Bașkanı Dr. Tamer Saka, sektörün 
sürdürülebilirlik çalıșmaları ile ilgili șu açıklamalarda 
bulundu: "Sürdürülebilirlik meselesinde Türkiye'nin 
öncelikle Paris Anlașması meselesini çözmesi 
lazım. ABD'nin mutabakatı imzalama kararıyla 
imzalamayanlar arasında çok kısıtlı ülkeler kaldı. 
Türkiye bunların arasında olmamalı. Türkiye'nin 
2050 hedefine ulașması için destek lazım, tekno-
loji lazım, yatırım lazım. Endüstrilerin bu yönde 
nasıl destekler alacağı henüz net değil. İhracat 
pazarlarının sürdürülebilirliği ve rekabetçiliğin 
korunması için bu konuların netleșmesi önemli.

     ANTALYA Büyükșehir Belediyesi ve İstan-
bul Büyükșehir Belediyesi, Antalya kent mobi-
lyası kimliği olușturulması için iș birliği yap-
acak.

    Bașkan Muhittin Böcek, İstanbul Büyükșehir 
Belediyesi iștiraki İSTON A.Ș. Genel Müdürü Ziya 
Gökmen Togay ile ișbirliğinin ayrıntılarını görüștü. 
Büyükșehir Belediyesi'nin bulvar ve park düzenle-
melerinde yer alacak kent mobilyaları Antalya'nın 
tarihi, kültürel ve coğrafi özelliklerine uygun tasar-
lanacak. Antalya Büyükșehir Belediye Bașkanı 
Muhittin Böcek'in Antalya'ya kent mobilyaları ile 
ilgili kimlik kazandırabilmek için bașlattığı çalıșma-
lar sürüyor. Bu çerçevede Antalya Büyükșehir

    TÜRKÇİMENTO, sektöre yön vermek ve 
gelecek vizyonu çizmek amacıyla bașlattığı 
Anadolu Bulușmaları'nı "Türkiye Ekonomisini 
İnșa Edenler" bașlığı ile sürdürüyor. 

    Sektörün bölgesel dinamikleri ve ülke ekono-
misine etkilerinin tartıșıldığı bulușmaların 4.'cüsü 

Kipaș Holding Yönetim Kurulu Bașkanı Hanefi 
Öksüz, kısa zamanda Türkiye'nin en çok enerji 
üretimi yapan șirketlerden biri olmanın guru-
runu yașadıklarını belirtti. Kipaș Holding'den 
yapılan yazılı açıklamada, Enerji Günlüğü 
Dergisi ve uluslararası danıșmanlık șirketi 
Kearney'in hazırladığı MW-100 2021 Türki-
ye'nin En Büyük Elektrik Üreticileri Rapo-
ru'nun yayınlandığı bildirildi.

Rapora göre Kipaș Holding'e bağlı enerji yatırımları 
ilk yüzde, 50'nci sırada yer aldığının aktarıldığı 
açıklamada, șu ifadelere yer verildi: "Kipaș Hold-
ing enerji yatırımlarıyla sektörde kendisinden söz 
ettiren bir konumda. Aydın - İzmir bölgelerinde 
faaliyet gösteren, Kipaș Holding Enerji Grubu 
șirketlerinden, Maren Maraș Elektrik Üretim Sanayi 
ve Tic. A.Ș'nin 7 adet, KÇS Kahramanmaraș 
Çimento Beton Sanayi ve Madencilik İșletmeleri 
A.Ș'nin 2 adet ve Kiper Elektrik Üretim A.Ș'nin 1 
adet olmak üzere toplamda 10 adet jeotermal 
elektrik üretim tesisi bulunmaktadır. Ayrıca Karen 
Kahramanmaraș Elektrik Üretim A.Ș'nin de Kara-
man- Ermenek'te 1 adet hidroelektrik üretim tesisi 
mevcut. Hidroelektrik enerji ve jeotermal kuyu 
sondajı ile elektrik üretimi faaliyetlerini yürüten 
Kipaș Holding yenilenebilir enerji yatırımları ile 
birlikte toplam kurulu güç bakımından 307 MW'ı 
geçmiș olup, bünyesinde toplamda yaklașık 400 
kiși istihdam ederek yılda yaklașık 1600 GWh 
enerji üretimi yapmakta ve Türkiye'nin enerji 
ihtiyacına büyük destek sağlamaktadır." Açıklama-
da görüșlerine yer verilen Kipaș Holding Yönetim 
Kurulu Bașkanı Hanefi Öksüz, " Yeni enerji yatırım-
larıyla listede üst sıralara yükselmeyi hedeflemek-
teyiz" dedi.

       Sabancı Holding Üst Yöneticisi (CEO) 
Cenk Alper, topluluğun sürdürülebilirlik 
konusunda açıkladığı vaatlerinin holding 
içinde geniș bir karșılık bulduğunu belirterek, 
"60 bin çalıșanımız, topluluk vaadimizi yürek-
ten sahiplendiler ve yeni fikirlerle, yeni projel-
erle bu ișe canı gönülden katkıda bulunmaya 
çalıșıyorlar." dedi.

    Alper, Avrupa Birliği'nin hazırlıklarını yaptığı 
"Sınırda karbon düzenlemesi" hakkında çimento 
sektörü üzerinden değerlendirmeler yaptı. Çimen-
tonun ülkeler ve bölgeler arasında transferinin 
lojistik maliyetlerini ciddi oranda artırdığını ve 
karbon salınımını yükselttiğini belirten Alper,

yüksek kapasiteden dolayı ucuzlayan Türk çimen-
tosunun bașka ülkelere ihracatının uygun hale 
geldiğini söyledi. "Çimento ihracatı uzun dönemde 
sağlıklı mı? Değil. O lojistik için, karbon salıyor-
sunuz, o lojistiğe fazladan para ödüyorsunuz. Hele 
bu 'Sınırda Karbon Vergisi'yle bu daha da artacak. 
Birkaç tane daha önemli șey var. Biz çimentoda 
yılardır karbon salınımını azaltmak için alternatif 
yakıt kullanmak üzerine ciddi çalıșmalar yapıyoruz. 
Tüm tesislerimizde dünya standartlarını așan alter-
natif yakıt kullanım seviyelerine ulaștık. Bu çok 
önemli. İkincisi dijitalleșmeyi bu alanda 
kullanıyoruz. Sabancı DX'le çimento șirketlerimizin 
bir arada yaptıkları IoT projeleriyle değirmenlerim-
izin, fırınlarımızın enerji tüketimini azaltıyoruz.

    Boğaziçi Beton, șirket paylarının sermaye 
artıșı ve ortak satıșı yoluyla halka arzı 
kapsamında izahname onayı için Sermaye 
Piyasası Kurulu'na (SPK) bașvurusunu 
gerçekleștirdi. 

    Türkiye'nin önde gelen hazır beton üreticilerin-
den Boğaziçi Beton, halka arz için ilk adımı attı. 
Boğaziçi Beton, șirket paylarını halka arz etmek 
için 25 Mart 2021 tarihinde Sermaye Piyasası 
Kurulu'na bașvuruda bulundu. Șirket, aynı tarihte 
halka arz sonrasında payların Borsa İstanbul'da 
ișlem görmesi için de bașvuru yaptı. Halka arz 
sürecinin yönetimi Vakıf Yatırım Menkul Değerler 
A.Ș. tarafından yapılacak. Halka arz için izahname 
onayı bașvurusu yapan șirket, ana faaliyet konusu 
olan hazır beton üretimi ve satıșı faaliyetlerinin yanı

sıra agrega maden ișletmeciliği ve inșaat malzem-
eleri ticareti faaliyetlerini de yürütüyor. Boğaziçi 
Beton Yönetim Kurulu Bașkanı Abdurrahim 
Zengin, "Șirketimiz, 2003 yılında tek hazır beton 
santrali ile hazır beton üretimi ve satıșı amacı ile 
kuruldu. İstanbul'da 8 sabit lokasyon ve 13 mobil 
lokasyon olmak üzere (yüksek hacimli hazır beton 
satıșı yapılan projelerin içerisine kurulan hazır 
beton santralleri) toplam 21 lokasyonda, 26 adet 
hazır beton santrali ile hazır beton üretimi ve satıșı 
yapıyoruz. Ayrıca kendimize ait 26 adet hazır 
beton santraline ilave olarak faaliyetlerini yürütmek 
adına kiraladığımız 4 adet hazır beton santralimiz 
bulunuyor. Kiralanan santraller ile birlikte toplam 
30 adet hazır beton santrali ile hizmet veriyoruz. 
Ayrıca kendimize ait 553 adet araç, iș makinası ve 
makine ekipmanlarımız bulunuyor" dedi.

Çimsa su konusunda farkındalık 
yarattı 

Kaynak    mersinimecehaber.com

    Çimsa Mersin Fabrikası çalıșanları, 22 Mart 
Dünya Su Günü'nde Mersin'in Akdeniz Beledi-
yesi'ne bağlı Yakaköy İlkokulunu ziyaret 
ederek, öğrencilere su kaynaklarının korun-
ması ve çoğaltılması konusunda paylașımda 
bulundu. 

  Sabancı Holding iștiraki Çimsa'nın Mersin Fabri-
kası çalıșanları Dünya Su Günü dolayısıyla 
Mersin'in Akdeniz Belediyesi'ne bağlı Yakaköy 
İlkokulu öğrencilerini ziyaret ederek, içilebilir su 
kaynaklarının korunması ve çoğaltılması konusun-
da farkındalık yarattı. Son derece eğlenceli ve 
verimli geçen etkinliğin sonunda Çimsa çalıșanları, 
tüm öğrencilere çanta ve kalemlik hediye etti.dı. 
Yenilenebilir enerjiyi Aksa Elektrik'ten temin 
Konuyla ilgili bir açıklamada bulunan Çimsa  

Mersin Fabrika Müdürü Mehmet Emin Kalınağaç, 
"Sosyal sorumluluk vizyonumuz doğrultusunda 
bölgemize sadece ekonomik anlamda değil, 
çevresel konularda da katkı sağlamaya çalıșıyor, 
bizden sonraki nesillere yașanabilir bir dünya 
bırakmak için üzerimize düșen sorumluluğu eksik-
siz olarak yerine getirmeye gayret ediyoruz. Bu 
vizyon doğrultusunda tatlı su kaynaklarının 
önemine dikkat çekmek ve tatlı su kaynaklarının 
sürdürülebilir yönetimine odaklanılmasını sağla-
mak amacıyla tüm dünyada kutlanan 22 Mart 
Dünya Su Günü'nde fabrika çalıșanlarımız Yaka-
köy İlkokulu'nu ziyaret etti ve burada eğitim gören 
çocuklarımıza suyun değerini anlattılar. Böyle bir 
etkinliği gerçekleștirmiș olmaktan dolayı son 
derece mutluyuz" dedi.

    Çevre ve Șehircilik Bakanı Murat Kurum, 
haftasonu Kanal İstanbul için imar planlarını 
onayladıklarını ve askıya çıkardıklarını 
açıkladıktan sonra pazartesi günü BIST Gayri-
menkul Yatırım Ortaklığı Endeksi ve BIST 
Çimento Endeksi sert yükseliș kaydetti.

açıkladıktan sonra pazartesi günü BIST Gayri-
menkul Yatırım Ortaklığı Endeksi ve BIST 
Çimento Endeksi sert yükseliș kaydetti. 

   İçerisinde Emlak Konut, Halk, Vakıf ve Kiler 
gayrimenkul yatırım ortaklığı gibi șirketlerin bașı 
çektiği yükselișle, BIST Gayrimenkul Yatırım Ortak-
lığı Endeksi pazartesi günü yüzde 4,1 yükseliș 
kaydetti. Emlak Konut, yüzde 8,65 yükselișle 
endeksin tașıyıcısı olurken, Kiler yüzde 8,41 ile 
ikinci, Halk ise yüzde 7,23 ile üçüncü sırada geliy-
or. Çim Beton, Oyak Çimento, Akçansa Çimento 
ve Nuh Çimento'nun yükseliște bașı çekmesiyle 
de BIST Çimento Endeksi yüzde 5,7 artıș kaydetti. 
Çim Beton, yüzde 9,97 ile yükselișlte endeksin 
birincisi olurken, ikinci sırada yüzde 9,92 
yükselișle Akçansa Çimento, üçüncü sırada ise 
yüzde 8,1 yükselișle Oyak Çimento geliyor.

Bursa Beton, 20 milyon liralık yatırım 
yapacak 

Kaynak   Dünya

    Güney Marmara'da geniș bir hizmet ağma 
sahip olan Bursa Beton, günlük 18 bin 
metreküp üretim kapasitesine sahip. 14 hazır 
beton santrali ile hizmet veren firma, Bursa, 
Balıkesir, Kütahya, Yalova ve Bandırma'da 
kurulu tesislerinde 31 beton pompası ve 120 
transmikserle faaliyet gösteriyor.

     Bu yıl hizmet kalitesini yükseltecek 3 yeni beton 
pompası ile agrega tesisi ve beton santrali yatırımı 
yapacaklarını belirten Bursa Beton Genel Müdürü 
Barbaros Onulay, ayrıca Yalova'da bu yıl ilave bir 
santralin de devreye alındığını söyledi. Ağırlıklı 
olarak yatırımları hazır beton santrallerinin kurula-
cağı arazilerin satın alınması ve tesisi kurulması 
için yaptıklarını aktaran Onulay, "YİMES ve Avrasya 
OSB gibi büyük çaplı yatırımların bulunduğu 
Yalova ayağımızı ilave bir santralle güçlendirdik. 
Bursa'da TEKNOSAB'a hizmet verebilmek için de 
bölgeye 6 kilometre uzaklıktaki yeni santrali bir ay 
içinde devreye alacağız. Krizler çoğu zaman fırsat-
ların da eșiğidir. Biz bu dönemde çekingen 
kalmadık. 2021 yılında altyapı da dahil 20 milyon 
lirayı așan yatırımı tamamen kendi özsermayemizle 
yapacağız. Kamu ve özel sektör yatırımları ile ilgili 
görüșmelerimiz de devam ediyor" diye konuștu. 
Bursa'da yerleșik firma olmaları, beton ve çimento 
fabrikasının birbirini tamamlar yapıda olması ile 
rekabette öne çıktıklarını ifade eden Onulay, hazır 
beton sektöründe Laboratuvar Yeterlilik Belgesi 
alan șirketlerden biri olduklarını hatırlattı.

    Türkiye'nin en büyük çimento üreticileri 
arasında yer alan Çimentaș, geride bıraktığı 
köklü 70 yılını kutlarken pandemi sürecine 
rağmen çalıșanları ile bir araya gelme fırsatını 
yarattı.

   Çalıșanlarının bașarılarından ve bilgi birikiminden 
güç alan, sektöründe öncü çalıșmaları hayata 
geçiren Çimentaș, her yıl olduğu gibi bu yıl da 
geleneğini bozmadı.Çalıșanlarının bașarılarını 
kutlamak, kıdem sahiplerinin de yıllardır verdiği 
emekleri takdir etmek üzere bu yılki ödül törenini

pandemi șartlarında alternatif bir çözümle Türki-
ye'nin dört bir yanından online bağlantı ile 
gerçekleștirdi. Kıdem ödüllerinin yanısıra, iș sağlığı 
ve güvenliği alanında öne çıkanlar, fark yaratanlar 
ve CEO özel ödülü olmak üzere 3 ana kategoride 
124 Çimentaș çalıșanına bașarılı çalıșmalarından 
dolayı ödül verildi.

Belediyesi, İstanbul Büyükșehir Belediyesi ile 
ișbirliğine gidiyor. Bașkan Böcek, İstanbul 
Büyükșehir Belediyesi iștiraki İSTON A.Ș. Genel 
Müdürü Ziya Gökmen Togay ile ișbirliğinin 
ayrıntılarını görüștü. Ziyarette ALDAȘ Genel 
Müdürü Kıvanç Kuzay ve ASAT Genel Müdürü 
İbrahim Kurt da hazır bulundu.

    İzmir Büyükșehir Belediye Bașkanı Tunç 
Soyer'in belediye șirketi İZBETON'u ihale 
sürecine dâhil etmesiyle birlikte hız kazanan 
kentsel dönüșüm süreci, Gaziemir'in Aktepe 
ve Emrez mahallelerinde de heyecan yașattı.
 
    Büyükșehir ilk etabın yapımı için hazırlık süre-
cine girerken, tahliye ve yıkım ișlemlerini bekleyen 
bölge halkı depreme dayanıklı konutlara ve sağlıklı 
bir çevreye kavușmak için gün saymaya bașladı. 
İzmir'i güvenli bir șehir haline getirmek için ruhsatlı 
yapılar için de bir dönüșüm hareketi bașlatan İzmir 
Büyükșehir Belediyesi, gecekondu alanlarıyla 
ruhsatsız kaçak yapıların bulunduğu altı bölgedeki 
kentsel dönüșüm çalıșmalarına da hız kazandırdı.
Gaziemir'in Aktepe ve Emrez mahallerinde 
dönüșüm çalıșmalarına devam eden Büyükșehir, 

Emrez'de uzlașma sürecinin sonuna yaklaștı. 122 
hektar büyüklüğündeki proje alanında ilk etabın 
yapımı için hazırlıklara bașlayan Büyükșehir, Akte-
pe'de de uzlașma așamasını bașlatacak. Proje 
tamamlandığında bölgede yaklașık 10 bin konut, 
ișyeri, turizm ve ticaret birimi inșa edilecek. Fuar 
İzmir'in karșısındaki bölge bu sayede kentle 
uyumlu hale getirilecek. Diğer bölgelerden farklı 
olarak Gaziemir'de Kentsel Dönüșüm Yasası 
kapsamında Hazine'den emlak rayiç değeriyle 
satın alınan Büyükșehir mülkiyetindeki arsada, 
yaklașık 600 bağımsız birim için kat karșılığı 
anahtar teslim yapım ihalesine çıkılacak. Böylece 
hak sahipleri ile uzlașma görüșmeleri devam eder-
ken bir yandan da konut inșası bașlamıș olacak.

    Limak Mozambik Çimento (Limak Cimen-
tos), bașkent Maputo bölgesinde kurulacak 
sahra hastanesi için 50 adet yatak desteğinde 
bulundu.

  Limak Yatırım'ın açıklamasına göre, diğer birçok 
Afrika ülkesinde olduğu gibi Mozambik'te de 
salgın nedeniyle sağlık hizmetlerine erișim 
konusunda ciddi sıkıntılar yașanıyor. Ülkede sekt-
eye uğrayan sağlık hizmetlerine destek vermek 
amacıyla Mozambik Sağlık Bakanlığı,

bașkent Maputo bölgesinde 250 yataklı bir sahra 
hastanesi (Cicov Mavalane Field Hospital ) kurul-
ması için ülkenin en büyük 50 șirketi içinde yer 
alan Limak Mozambik Çimento (Limak Cimentos), 
Mcnet, Motaengil ve Mogas'ı iș birliğine davet etti. 
Bu kapsamda projeye destek amacıyla Mozambik 
Sağlık Bakanı Armindo Tiago ile Limak Cimentos 
S.A. Fabrika Direktörü Seyit Orhan Baydar'ın 
katılımıyla düzenlenen törende sahra hastanesine 
50 adet yatak bağıșlandı.

2035 yılı ihracat beklentisi açıklandı

Kaynak    f5haber.com

    Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) tarafından 
bugün tanıtım gerçekleștirilen İhracat 2021 
Raporu'na göre, geçen yıl Türkiye'nin toplam 
ihracatı 169,5 milyar dolarla 165,9 milyar 
dolarlık hedefin üzerinde gerçeklești. 

    Türkiye'nin küresel mal ticaretindeki payı tarihte 
ilk kez yüzde 1'i așarken, toplam ithalat 219,4 
milyar dolar olarak gerçeklești ve ihracatın ithalatı 
karșılama oranı yüzde 77,2 oldu. Geçen yıl en çok 
ihracatı 25,5 milyar dolarla otomotiv sektörü 
yaparken, onu 18,3 milyar dolarla kimyevi mad-
deler, 17,1 milyar dolarla hazır giyim, 12,7 milyar 
dolarla çelik, 11,1 milyar dolarla elektrik-elektronik 
sektörü takip etti. Diğer sektörlerin 2035 ihracat 
beklentisi ise șu șekilde: "Makine ve aksamları 
22,2 milyar dolar, mücevher 18,8 milyar dolar, 
çelik 17,1 milyar dolar, demir ve demir dıșı 
metaller 15,6 milyar dolar, elektrik-elektronik 14,6

milyar dolar, hububat, bakliyat, yağlı tohumlar ve 
mamulleri 13,9 milyar dolar, mobilya, kağıt ve 
orman ürünleri 13,2 milyar dolar, savunma ve 
havacılık sanayii 11,5 milyar dolar, tekstil ve ham-
maddeleri 10,7 milyar dolar, su ürünleri ve 
hayvansal mamuller 10 milyar dolar, iklimlendirme 
sanayi 8,6 milyar dolar, halı 6,7 milyar dolar, 
bilinmeyen/gizli ürünler 6 milyar dolar, madencilik 
ürünleri 5,9 milyar dolar, çimento cam seramik ve 
toprak ürünleri 4,2 milyar dolar, fındık ve mamulleri 
3,1 milyar dolar, deri ve deri mamulleri 3 milyar 
dolar, yaș meyve ve sebze 2,3 milyar dolar, meyve 
sebze mamulleri 2,1 milyar dolar, kuru meyve ve 
mamulleri 1,8 milyar dolar, tütün 1,3 milyar dolar, 
gemi, yat ve hizmetleri 0,9 milyar dolar, diğer 
sanayi ürünleri 0,3 milyar dolar, süs bitkileri mam-
ulleri 0,3 milyar dolar, zeytin ve zeytinyağı 0,1 
milyar dolar."

THBB, 2020 yılı hazır beton sektör 
raporu'nu açıkladı 

Kaynak   yapi.com.tr

    Türkiye Hazır Beton Birliği (THBB); Türkiye 
İstatistik Kurumu (TÜİK), T.C. Merkez Bankası, 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) veril-
eri ile THBB ve üyelerinin sağladığı veriler ve 
bilgiler ıșığında hazırladığı "Hazır Beton Sektör 
Raporu"nu açıkladı.

     Rapor, Türkiye ekonomisi, inșaat sektörü ve 
hazır beton sektörüne yönelik detaylı analizler, 
değerlendirmeler ve projeksiyonlar içeriyor. Son 
yıllarda hazır beton sektörünün ciddi oranda 
küçüldüğünü ortaya koyan Rapor, ülkenin 
sürdürülebilir kalkınması için "İnșaat Sektörü 
Strateji Belgesi" hazırlanması gerektiğine dikkat 
çekiyor: THBB'nin temsilcisi olduğu hazır beton 
sektörü, 2019 verilerine göre yıllık 77 milyon 
metreküpü bulan üretimi, 17 milyar Türk lirasını 
așan cirosu, 31 bini așan istihdam hacmi ile

Türkiye ekonomisi ve inșaat sektörü açısından çok 
önemli bir yerde durmaktadır. Ülkemiz beton üreti-
minde 2009'dan bu yana Avrupa'nın lideridir. 
Sektörümüz, inșaat sektörüne ve buna bağlı 
olarak ülke ekonomisine büyük katkı sağlamak-
tadır. Bu durum, hazır beton sektörünün inșaat 
sektörünün en temel kolu olduğunu göstermekte-
dir. Hazır beton sektörü, 2017 yılına kadar istikrarlı 
bir büyüme trendi göstermiș ve 2017 yılında yıllık 
115 milyon metreküp üretim ile zirvesine 
ulașmıștır. 2018 yılında inșaat sektörünün daral-
ması ve bunun devam etmesi ile 2019 yılında 
keskin bir düșüș yașanmıștır. Hazır beton sektörü 
2019 yılındaki üretim değeri ile 10 yıl geriye 
dönmüștür. Hacimsel düșüș ile beraber firma ve 
tesis sayılarında da belirgin bir azalma meydana 
gelmiștir.

     Çimento Endüstrisi İșverenleri Sendi-
kası'nın (ÇEİS), çimentonun estetik ve yenilikçi 
kullanım alanlarını görünür kılmak amacıyla 
düzenlediği Yapı Tasarım Yarıșması'nın İkinci-
si 15 Șubat'ta bașladı.  

    İlki 2019 yılında hayata geçirilen yarıșma, bu yıl 
"Kentsel Alanda Yenilikçi Yaklașımlar" teması altın-

da projeleri kabul edecek. Sektör profesyonelleri  
ve öğrencilerin katılabileceği yarıșmada, 2 farklı 
kategoride toplamda 295 bin TL ödül verilecek. 
Yarıșmada bașvurular 17 Mayıs 2021 tarihine 
kadar devam edecek. Yarıșma, bulunduğumuz 
coğrafyada neredeyse tüm yapılı çevreyi kuran 
çimentonun sınırlarını, imkanlarını ne kadar tanıyıp 
kullandığımız" sorusunu merkezine alıyor. Alternatif 
tasarımlar üretme konusunda katılımcıları cesaret-
lendiren yarıșmada, katılımcılardan; kentin geçiș 
noktalarındaki tanımsız, atıl veya kullanım karakteri 
tam olușmamıș yapıları (köprü altı, durak, üst 
geçit, alt geçit, metro giriși, trafo gibi) ve yakın 
çevrelerini yeniden düșünmeleri, iyileștirmeleri, 
ișlevlendirmeleri bekleniyor.

    Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) 
bünyesinde, inșaat, müteahhitlik, mimarlık ve 
mühendislik sektörü temsilcilerinin talebiyle 
olușturulan Beton Araștırma Komisyonu 
çalıșmalarını tamamladı. 

    SATSO'dan yapılan açıklamaya göre, sektörde 
faaliyet gösteren firmaların konuyla ilgili talebine 
cevap vermek amacıyla olușturulan komisyon, 
SATSO 18. Meslek Komitesi (Mühendislik ve 
Mimarlık Hizmetleri), 34. Meslek Komitesi (Müteah-
hitlik Faaliyetleri) üyeleri Sakarya Çevre ve Șehircilik 
İl Müdürlüğü yetkililerinden olușturuldu. Komisyon, 
Sakarya Çevre ve Șehircilik İl Müdürlüğü ile ortak 
çalıșmalar yürüterek, yapı denetim, yapı laboratuvar 
ve hazır beton firmaları ile toplantılar düzenledi. Son 
4 ayda gerçekleștirilen yaș beton kırımları değer-
lendirilerek aylara göre standardı sağlayan ve 
sağlamayan beton dağılımı yapılan raporda, Ağus-
tos 2020'ye kadar standartlara yüzde 50 oranında 
uygun olan değerlerin, eylül ayından itibaren yüzde 
77 civarına yükseldiği tespit edildi.

Girdilerde zam baskısı: %100'ü așan 
artıșlar var 

Kaynak   cumhuriyet.com.tr

     Plastikten, pamuğa, demirden çeliğe kadar 
sanayinin ana girdi kalemlerinde yașanan fiyat 
artıș oranı, kurda son günlerde yașanan hızlı 
yükselișin de etkisi ile yüzde 100'ü aștı. 

    Bu durum son ürün fiyatlarına yansımakla 
kalmadı, Türkiye'nin ihracat hedefini tehdit eder 
hale geldi. Hazır giyimden gıdaya, mobilyadan 
plastik sektörüne kadar birçok alanda hammadde 
darboğazı derinleșmeye bașladı. Yașanan sorun-
lara çözüm bulunamaması halinde yıl sonu için 
200 milyar dolar olarak belirlenen ihracat hedefinin 
hayal olacağını dile getiren sektör temsilcileri, ilave 
gümrük vergilerinin geçici bir süre de olsa kaldırıl-
masını ya da bazı kalemlerde ihracatın sınırlandırıl-
ması gerektiğini vurguladı.  Pandemiden dolayı 
inșaat sektörüne yönelik bazı malzemelerin üreti-
minin sekteye uğraması ve yeterli derecede 
üretilememesinden dolayı bir tedarik sorunu

oluștuğunu belirten İnșaat Müteahhitleri Konfeder-
asyonu (İMKON) Tahir Tellioğlu, "Bu nedenle 
üretim dengesinin bozulmasına bağlı olarak bir 
fiyat artıșı oldu. İkinci artıș ise dövizin yükselmesin-
den geldi. 2019'un sonunda malzeme kaynaklı 
hammadde girdilerimizde yüzde 30 artıș olurken, 
geçen yıldan mart ayında kadar yașanan artıș ise 
yüzde 70'i buldu" dedi. Özellikle demir fiyatlarında 
hızlı artıș yașandığını aktaran Tellioğlu, bunun yanı 
sıra elektrik malzemeleri, sıhhi tesisat, çimento ve 
beton fiyatlarında da ciddi artıș olduğunu söyledi. 
"Hükümetin kendine göre belirlediği enflasyonun 
yüzde 20-25 olarak düșünüldüğünde müteahhidin 
bunu ancak yüzde 30'luk bölümünü tolere 
edebildiğini" aktaran Tellioğlu, "Șimdi yüzde 50'yi 
geçince bütçeyi ciddi oranda bozuyor" dedi.

    AA muhabirinin Türkiye İhracatçılar Meclisi 
(TİM) verilerinden derlediği bilgilere göre, 
Türkiye'nin ihracatı șubat ayında geçen yılın 
aynı ayına göre, yüzde 9,6'lık artıșla, 16 milyar 
12 milyon dolara çıktı.

    İstanbullu șirketler șubat ayında 6,1 milyar 
dolarlık ihracata imza attı. Bu rakam geçen yılın

aynı döneminde 5,8 milyar dolar düzeyinde 
bulunurken, bu rakamlar İstanbullu șirketlerin 
ihracatının șubat ayında geçen yılın aynı dönemine 
göre, ihracatını yüzde 5,2 artırdığını ortaya koydu. 
Șubat ayında İstanbullu șirketlerin ihracatının 19 
sektörde arttığı, 8 sektörde azaldığı görüldü. Dıș 
satımda artıșı yakalayan sektörler ise savunma ve 
havacılık sanayisi, yaș meyve ve sebze, kuru 
meyve ve mamulleri, fındık ve mamulleri, süs bitkil-
eri ve mamulleri, elektrik - elektronik, demir ve 
demir dıșı metaller, madencilik ürünleri, kimyevi 
maddeler ve mamulleri, çelik, iklimlendirme sanay-
ii, diğer sanayi ürünleri, halı, meyve sebze mamul-
leri, makine ve aksamları, tekstil ve hammaddeleri, 
hububat bakliyat yağlı tohumlar ve mamulleri, 
mobilya kağıt ve orman ürünleri, çimento cam 
seramik ve toprak ürünleri oldu.

     Özelleștirme İdaresi Bașkanlığı (ÖİB), 2020 
yılında koronavirüs etkilerinin yoğun șekilde 
hissedilmesine rağmen çeșitli alanlarda 80 
özelleștirme ihalesi gerçekleștirerek 22 milyon 
dolarlık gelir sağladı.

     ÖİB'nin 2020 Faaliyet Raporu'na göre, Türki-
ye'de çağdaș anlamda özelleștirme uygulamaları-
na 1986 yılında bașlandı. Öncelikle yarım kalmıș 
tesislerin, küçük ölçekli ișletmelerin ve bazı büyük 
fabrikaların satıșı ile çeșitli halka arz uygulamaları 
gerçekleștirildi. Daha sonraki dönemde hızlanan 
ve kararlılıkla sürdürülen özelleștirme uygulama-
larıyla petrol rafinerisi, tekstil, petrokimya, çimento, 
yem sanayisi, demir çelik, tütün ve alkol, elektrik 
dağıtım gibi sektörlerde özelleștirme uygulamaları 
yapıldı ve devlet bu alanlarda ișletmecilikten çekil-
di. 1986-2020 döneminde idare tarafından 
gerçekleștirilen özelleștirme uygulamalarının 
toplam tutarı 70 milyar 400 milyon doları buldu.

Moody's: AB'nin karbon salınımını 
azaltması gelecek 10 yıl da çimento 
üreticilerinin kredi kalitesi içttin bir 
risk 

Kaynak   mynet.com

    Uluslararası kredi derecelendirme kurulușu 
Fitch Ratings, Avrupa Birliği'nin karbon 
salınımını azaltma adımlarının gelecek 10 yılda 
çimento üreticisi șirketlerin kredi kaliteleri için 
bir risk olacağını bildirdi.

   İnșaat malzemeleri üreticilerinin, karbon 
salınımını azaltmada AB'nin belirlediği zorlu hede-
flerin gerisinde kalabileceklerini belirten Moody's, 
çimento üreticilerinin AB'nin serbest karborn 
izinlerinin azaltmasından en çok etkilenenler 
olacağını da vurguladı. Bununla birlikte çimento 
üreticilerin hali hazırda iș modellerini değiștirmekte 
olduklarına, daha az karbon yoğun faaliyetlere 
yöneldiklerine ișaret eden Moody's, șirketlerin 
çimento ile ilișkili olmayan diğer inșaat malzemel-
erinin üretimini çeșitlendirebilmeleri halinde gerekli 
sermaye harcamalarını yeni borç almadan 
gerçekleștirme imkanı bulabileceklerini de vurgu-
ladı.
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